
Protokół Nr XXII/17 

z wyjazdowej Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 30 listopada 2017 r. 

 

Obrady Sesji wyjazdowej rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:50. Rada Gminy 

obradowała w budynku świetlicy wiejskiej we Wróblach Arciszewo. 

Ad. 1)   
Obrady XXII wyjazdowej Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła 

Przewodnicząca Rady – Pani Dorota Sobol, która przywitała radnych (lista obecności Zał. Nr 

1), ks. Proboszcza Zbigniewa Choromańskiego radnych gminy, Wójta Gminy Sylwestra 

Jaworowskiego, Skarbnika Gminy Gabrielę Mioduszewską, Panie i Panów sołtysów (lista 

obecności Zał. Nr 2). Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście – lista obecności  Zał. 

Nr 3). W sesji brali udziału mieszkańcy wsi Wróble-Arciszewo (Zał. Nr 4).  

Przewodnicząca Rady podziękowała za gościnność i pomoc w organizacji tej sesji Pani radnej 

Joli Konopko, sołtysowi wsi Wróble Arciszewo Panu Kazimierzowi Kaczyńskiemu i 

wszystkim mieszkańcom. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad 

– w sesji udział bierze 13 radnych (w sesji nie uczestniczyli radni Michał Kołakowski i 

Dominik Zakrzewski). 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXII sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXII sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XXI sesji Rady Gminy z dnia  28 września  2017 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmian w budżecie gminy, 

            b/ dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B 

Wygoda – Modzele Wypychy – Zanie – do drogi Nr 8 – rozbiórka istniejącego i budowa 

nowego obiektu mostowego wraz z dojazdami” realizowanego przez Powiat Zambrowski, 

            c/ obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok, 

           d/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok 

           e/ stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół im. Abp. Romualda Jałbrzykowskiego w 

Kołakach Kościelnych w Szkołę Podstawową w Kołakach Kościelnych i wskazania imienia, 

           f/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

           g/  woli przejęcia przez Gminę Kołaki Kościelne do zasobów dróg gminnych drogi 

położonej w pasie drogowym drogi ekspresowej S8 służącej do jej obsługi oraz terenów 

przylegających, w miejscowościach: Gosie Małe, Zanie-Leśnica, Czachy-Kołaki, Ćwikły-

Krajewo oraz Ćwikły-Rupie. 

7.  Informacja o z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 i przygotowania 

placówki do nowego roku szkolnego oraz o wynikach egzaminu gimnazjalnego. 

8.   Informacja o wyznaczonych podmiotach, w których będzie wykonywana praca społecznie 

użyteczna. 

9. Informacja na temat oświadczeń majątkowych składanych Przewodniczącemu Rady 

Gminy. 



10. Informacja na temat oświadczeń majątkowych składanych Wójtowi Gminy. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

13.  Sprawy różne. 

14.  Zamknięcie obrad  (Zał. Nr 5). 

Następnie zapytała, czy są uwagi dotyczące przedstawionego porządku obrad. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XVIII/111/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, jako pkt 6 f, 

pozostałe punkty będą odpowiedni pod lit. g i h. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad 

poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad XXII sesji Rady Gminy  po zmianie 

został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z XXI 

sesji Rady Gminy z dnia 28 września 2017 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie protokołu poprzez 

głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad z XXI sesji Rady Gminy z dnia 28 

września 2017 r.  został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 28 września 2017 r., na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawach: 

a/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2017-2029 

wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na lata 2017-2029, 

b/ zmian w budżecie gminy, 

c/ upoważnienia Wójta Gminy Kołaki Kościelne do podpisania weksla zabezpieczającego 

umowę kredytową nr 55-PG/KI/5508370/14/2017, 

d/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczyciela doradztwa 

zawodowego, 

e/ zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5, 

f/ przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2017-2026, 

g/  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działki ewidencyjnej nr 117 w miejscowości Kołaki Kościelne, 

h/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego o 

nazwie „Strefa gospodarcza I”. 



Powyższe uchwały zostały przedłożone  Wojewodzie Podlaskiemu a w sprawach 

finansowych do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, w sprawach dotyczących 

oświaty przekazane zostały również do Kuratorium Oświaty. 

W okresie między sesjami Gmina realizowała bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, które 

zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. Zostały przeprowadzone dwa przetargi na sprzedaż nieruchomości, w których sprzedano 

działki w następujących miejscowościach: Czosaki Dąb 3 działki, Sanie Dąb 3 działki, Kołaki 

Kościelne 3 działki, Czarnowo Undy 2 działki i Gunie Ostrów 1 działka. 

Oprócz działki w Guniach Ostrów, są to działki użytkowane od dawna, jest to tylko 

uregulowanie stanu prawnego tych nieruchomości. W przypadku działki w Guniach Ostrów 

ogół został podzielony na działki za zgodą mieszkańców, działki zostały w ramach przetargu 

sprzedane mieszkańcom. Jedna działka nie została wtedy sprzedana i w tej chwili został 

ogłoszony przetarg i mieszkaniec miejscowości Gunie kupił tę działkę. 

2. Gmina Kołaki Kościelne otrzymała dofinansowanie na budowę kolektorów słonecznych na 

terenie gminy. Planowane jest wykonanie w 2018 roku, zostanie wykonane około 88 instalacji 

solarnych. Wartość inwestycji to ok. 1.426.000 zł. Jest to nasz szacunek, wszystko okaże się 

po przetargu. Wysokość dofinansowania, jaką otrzymaliśmy, to 1.069.000 zł. 

3. Zakończył się nabór na instalacje fotowoltaiczne, które Gmina planuje wykonać w 

przyszłym roku. To jest to samo, co realizowaliśmy w roku 2015, wtedy wykonaliśmy 38 

instalacji fotowoltaicznych, a w tym etapie około 19 planujemy wykonać. Pozyskane środki 

to 330.000 zł. 

4. W wyniku zapytania ofertowego na odśnieżanie dróg gminnych wyłoniono wykonawców. 

Prosimy zgłaszać wszelkie potrzeby w zakresie odśnieżania dróg, tu zwracam się do Panów 

sołtysów. 

5. Ogłoszono przetarg na „Kompleksową dostawę energii elektrycznej, obejmującą sprzedaż i 

świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej do obiektów i urządzeń Gminy Kołaki 

Kościelne w 2018 r.” – rozstrzygniecie 5 grudnia 2017 r. 

6. W dniu 13 listopada 2017 r. został ogłoszony przetarg na „Remont Stacji Uzdatniania 

Wody Zanie-Leśnica poprzez wymianę urządzeń technologicznych”. Zakres przewidzianych 

robót obejmuje: wymianę filtrów pionowych, pomp głębinowych, aeratora oraz sprężarek. 

Wartość inwestycji około 250 tys. Ta kwota zostanie podzielona na pół, na Gminę Zambrów i 

Gminę Kołaki, ponieważ jesteśmy współwłaścicielami. 

7. Rozliczono dotacje z Urzędu Wojewódzkiego na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego dla 

jednostki OSP Krusze na sumę 7.000,00 zł (zakupiono specjalistyczne ubrania ochronne, 

buty, rękawice i hełmy z latarkami do akcji bojowych). Z dotacji Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji, które również uzyskało OSP Krusze w kwocie 18.621,00 zł 

wymieniona zostanie brama garażowa oraz drzwi do magazynku w remizie w Kruszach, 

zakupiono też pilarkę do drewna, tłumice i widły oraz hełmy. 

8. W dniu 8 listopada w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z przedstawicielami 

Wojskowej Komendy Uzupełnień w Łomży dotyczącego Wojsk Obrony Terytorialnej oraz 

możliwości wstąpienia w jego szeregi. 

9. Dnia 19 listopada został zorganizowany w Kołakach Kościelnych Dzień Seniora. Za chwilę 

pokażemy krótki materiał filmowy z przebiegu tego spotkania. Chciałbym podziękować 

wszystkim osobom obecnym na tym spotkaniu, wszystkim sołtysom, którzy byli na tym 

spotkaniu, radnym. Uważam, że jest to wyrażenie szacunku dla naszych seniorów. Pan Wójt 

poprosił o pokazanie materiału filmowego. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił cel i powód zorganizowania sesji w tym miejscu. Spotkaliśmy 

się, żeby wziąć udział w pewnym projekcie „Działaj Lokalnie” pn: „Kuchciki – kreatywne 

spotkania ze smakiem”, taki jest tytuł tego projektu. W ramach tego projektu do tej Sali 



zostały zakupione stoły oraz kuchnia elektryczna z piekarnikiem elektrycznym. I dzisiaj 

będziemy mogli posmakować kulinariów, jakie nam Panie przygotowały. 

Na tym Pan Wójt zakończył informację (Zał. Nr 6). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Pani Skarbnik przedstawiła szczegółowo proponowane zmiany w budżecie 

gminy. Zwróciła uwagę w szczególności na to, że po ostatnim posiedzeniu komisji nasz 

budżet znów uległ zmianie dlatego, że otrzymaliśmy dotację na świadczenia wychowawcze i 

chciałabym od razu wprowadzić to zmianę, żeby nie robić zarządzenia. Kwota którą 

otrzymaliśmy na świadczenia wychowawcze, czyli popularne 500+ - jest to 51 185 zł. i ta 

pozycja zwiększy nam po stronie dochodów i po stronie wydatków. Również zapłaciliśmy 

karę za nieosiągnięcie wymaganego recyklingu w kwocie 498 zł., którą po stronie wydatków 

wprowadziłam. Została też podpisana umowa na utrzymanie mogił wojennych w kwocie 

2600 zł i te wydatki zostały też  zwiększone. I po ostatnich zmianach, które dokonałam nasz 

budżet na dzień 30 listopada wynosi po stronie dochodów ogółem 10 140 886,33 zł, po 

stronie wydatków ogółem 10 623 330,33 zł. Mimo, że mamy założony deficyt budżetowy na 

koniec III kwartału osiągnął kwotę plus 211 607 zł. Pani Skarbnik podziękowała. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie Pan Wójt przedstawił uchwałę w sprawie dofinansowania zadania 

inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B Wygoda – Modzele Wypychy – 

Zanie – do drogi Nr 8 – rozbiórka istniejącego i budowa nowego obiektu mostowego wraz z 

dojazdami” realizowanego przez Powiat Zambrowski. 

Na wstępie Pan Wójt uzupełnił informację dotyczącą pozyskania dotacji na kolektory 

słoneczne, dzięki pozyskaniu tych funduszy przekraczamy już kwotę od początku naszej 

kadencji 3 mln, także myślę, że jest to bardzo dobry wynik, choćby ze względu na to, że 

mamy trudną sytuację finansową, mamy problem z wkładem własnym. Staramy się, żeby 

dotacje były w jak największym procencie, czasami bywa to 100% dotacji, udaje się nam to 

robić i mam nadzieję, że będzie to nam się udawało do samego końca, a nawet dłużej. 

Odnośnie samej uchwały, to Gmina Kołaki Kościelne dofinansowuje kwotą 60 tys. zł zadanie 

inwestycyjne „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B Wygoda – Modzele Wypychy – 

Zanie – do drogi Nr 8, jest to rozbiórka istniejącego i budowa nowego obiektu mostowego 

wraz z dojazdami” realizowanego przez Powiat Zambrowski. Inwestycja dofinansowana z 

Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa. Ten temat był już poruszany jakiś czas temu. 

Jednym z warunków otrzymania dotacji przez Powiat było właśnie partycypacja w kosztach 

Gminy Kołaki Kościelne. W zamian za to Powiat podpisał z nami porozumienie i podjął 

uchwałę w partycypacji kosztów związanych z przebudową ulicy Wyszyńskiego. Pan Wójt 

poprosił o podjęcie tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie dofinansowania zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B 

Wygoda – Modzele Wypychy – Zanie – do drogi Nr 8 – rozbiórka istniejącego i budowa 

nowego obiektu mostowego wraz z dojazdami” realizowanego przez Powiat Zambrowski 

poprzez głosowanie: 



- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie dofinansowania zadania 

inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1938B Wygoda – Modzele Wypychy – 

Zanie – do drogi Nr 8 – rozbiórka istniejącego i budowa nowego obiektu mostowego wraz z 

dojazdami” realizowanego przez Powiat Zambrowski została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 

8). 

Ad. 6c)  
W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok 

przedstawił Wójt Gminy. Powiedział, że proponuje się obniżenie stawki ministra do kwoty 40 

zł, czyli stawka podatku nie zmienia się na 2018 rok. 

Salę obrad opuściła radna Konopka Jolanta. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Kołaki 

Kościelne na 2018 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Na salę wróciła radna Jolanta Konopka. 

 

Ad. 6d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę 

sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok przedstawił Wójt Gminy i też zaproponował obniżenie 

stawki ministra do poziomu ubiegłego roku, czyli do 100 zł za m
3
. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok 

poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią 

cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Ad. 6e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół im. 

Abp. Romualda Jałbrzykowskiego w Kołakach Kościelnych w Szkołę Podstawową w 

Kołakach Kościelnych i wskazania imienia przedstawiła Hanna Dąbrowska podinspektor UG.  

Zwróciła uwagę na to, że z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowa Szkoła Podstawowa 

stała się ośmioletnią Szkołą Podstawową i w związku z tym Rada Gminy w terminie do 30 

listopada 2017 r. w drodze uchwały stwierdza jej przekształcenie. Uchwała ta stanowi 

jednocześnie akt założycielski ośmioletniej Szkoły Podstawowej. Jednocześnie w tej uchwale 

wskazuje się imię dotychczasowego patrona Zespołu Szkół Abp Romualda Jałbrzykowskiego. 



Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół im. Abp. Romualda Jałbrzykowskiego w 

Kołakach Kościelnych w Szkołę Podstawową w Kołakach Kościelnych i wskazania imienia 

poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Zespołu Szkół im. Abp. Romualda Jałbrzykowskiego w Kołakach Kościelnych w Szkołę 

Podstawową w Kołakach Kościelnych i wskazania imienia została podjęta jednogłośnie  (Zał. 

Nr 11). 

Ad. 6f) 

W tym punkcie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVIII/111/17 w sprawie projektu 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe przedstawiła Hanna Dąbrowska podinspektor 

UG. Powiedziała, że projekt tej uchwały wiąże się ściśle z poprzednią uchwałą i odnosi się do 

zmiany projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, które były podejmowane w lutym i w marcu. W tamtym okresie 

nie było jeszcze rozporządzenie, które by było podstawą do wskazania imienia szkole, 

rozporządzenie to weszło w życie od 1 września 2017 r. W tamtych pierwotnych uchwałach 

trzeba wprowadzić zmianę polegającą na dodaniu po słowach Szkoła Podstawowa, użytych w 

różnych przypadkach słów „im. Abp Romualda Jałbrzykowskiego”. Pozostałe zapisy 

pozostają bez zmian. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały  

zmieniającej uchwałę Nr XVIII/111/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwały zmieniająca uchwałę Nr XVIII/111/17 w 

sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 

12). 

Ad. 6g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy 

Kołaki Kościelne na 2018 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie przedstawiła Sekretarz Gminy Danuta Niewińska. Zwróciła 

uwagę na to, że taki program Rada uchwala co roku, projekt ten był poddany konsultacjom w 

okresie od 20 do 30 października, nikt nie wniósł żadnych uwag i opinii. Praktycznie nie różni 

się od programu z poprzedniego roku. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 13). 

Ad. 6h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie woli przejęcia przez Gminę Kołaki Kościelne do 

zasobów dróg gminnych drogi położonej w pasie drogowym drogi ekspresowej S8 służącej 

do jej obsługi oraz terenów przylegających, w miejscowościach: Gosie Małe, Zanie-Leśnica, 

Czachy-Kołaki, Ćwikły-Krajewo oraz Ćwikły-Rupie przedstawił Wójt Gminy Sylwester 

Jaworowski. Wyjaśnił, że na poprzedniej sesji Rada podjęła uchwałę o przystąpieniu do 

sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

Teren ten zlokalizowany jest właśnie w pobliżu tej drogi. Przed sporządzeniem tego planu 

trzeba wystąpić do różnych instytucji w ramach uzgodnień, m. in. do GDDKiA w 

Białymstoku wystąpiliśmy z uzgodnieniami. W odpowiedzi dostaliśmy informację, żeby 

korzystać z tej drogi i żeby służyła przyszłym inwestycjom na terenie tego planu, musimy tę 

drogę przejąć. Jest to nowo wybudowana droga przed rondem, zjazd w lewo i do końca 

gminy. Jest to droga asfaltowa z przerwami gruntowymi, które wynikają z przepisów 

środowiskowych. Także chcąc uchwalić ten plan i dać gminie szansę na rozwój i pozyskanie 

inwestorów, musimy tę drogę przejąć na majątek gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Sołtys wsi Sanie Dąb Zalewski Sławomir – to będzie trzeba ją utrzymać? 

Pan Wójt – tak, ale nie jest to wielkie utrzymanie, bo jest to droga nowa, tam gdzie są kawałki 

żwirowe będzie trzeba czasami uzupełniać, ale musimy wybrać, co my chcemy, czy chcemy 

żeby coś było i rozwijało się, czy chcemy siedzieć cicho, żeby nam było dobrze. Musimy coś 

w tym kierunku zrobić. Jedyną szansą, żeby coś w tej gminie ruszyło, to są dodatkowe 

wpływy do budżetu. Wiadomo, że z rolnictwa nie będzie tyle podatków, żeby utrzymać tą 

gminę w przyszłości. Musimy stworzyć inwestorom warunki. 

Radny Milewski Janusz – po ostatnim spotkaniu z kolegą radnym przejechaliśmy po tym 

odcinku i tam są duże obszary zieleni i krzewów, bo jak przejmiemy to, to będą poważne 

koszty. 

Pan Wójt – nie ma tutaj żadnych możliwości, jak nie przejmiemy, to kończymy realizację 

tego projektu i to co Pan mówi, to nie są tak wielkie obszary zieleni. My nie przejmujemy 

całej drogi krajowej nr 8, tylko drogę serwisową, ustalimy pas drogowy, jaki będzie nam 

potrzebny, czy 1 m czy 2 m i to będzie wszystko. Będziemy negocjować, ile będzie nam 

potrzeba, tyle weźmiemy. Pan podniósł problem koszenia traw, my May dużo dróg gminnych 

i jeszcze złotówki na koszenie trawy nie wydaliśmy. Zrobię wszystko, żeby koszty, jakie 

będzie generowała ta droga były jak najmniejsze. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

w sprawie woli przejęcia przez Gminę Kołaki Kościelne do zasobów dróg gminnych drogi 

położonej w pasie drogowym drogi ekspresowej S8 służącej do jej obsługi oraz terenów 

przylegających, w miejscowościach: Gosie Małe, Zanie-Leśnica, Czachy-Kołaki, Ćwikły-

Krajewo oraz Ćwikły-Rupie poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie woli przejęcia przez Gminę Kołaki 

Kościelne do zasobów dróg gminnych drogi położonej w pasie drogowym drogi ekspresowej 

S8 służącej do jej obsługi oraz terenów przylegających, w miejscowościach: Gosie Małe, 



Zanie-Leśnica, Czachy-Kołaki, Ćwikły-Krajewo oraz Ćwikły-Rupie została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 14). 

Ad. 7) 

W tym punkcie informację o z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 i 

przygotowania placówki do nowego roku szkolnego oraz o wynikach egzaminu 

gimnazjalnego omówiła Hanna Dąbrowska, podinspektor UG (Zał. Nr 15). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji. 

Ad. 8) 

Informację o wyznaczonych podmiotach, w których będzie wykonywana praca społecznie 

użyteczna przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska (Zał. Nr 16). 

Ad. 9) 

Informację na temat oświadczeń majątkowych składanych Przewodniczącemu Rady Gminy 

przedstawiła Przewodnicząca Rady Pani Dorota Sobol (Zał. Nr 17). 

Ad. 10) 

Informację na temat oświadczeń majątkowych składanych Wójtowi Gminy przedstawił Wójt 

Pan Sylwester Jaworowski (Zał. Nr 18). 

Ad. 11) 

W związku z tym, że nie było zapytań i interpelacji, nie było też odpowiedzi. 

Ad. 12) 

W tym punkcie radni nie składali wniosków i oświadczeń. 

Ad. 13) 

W sprawach różnych nie poruszano innych spraw. Przewodnicząca Rady przywitała 

spóźnionego ze względu na warunki pogodowe radcę prawnego. Gościmy jeszcze Panią Jolę 

Grodzką z ODR w Zambrowie, która zabrała głos w sprawie prowadzonych przez ODR 

szkoleń dla rolników, na które zaprosiła wszystkich rolników. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że po wielu latach przerwy PKP planuje 

przywrócić ruch kolejowy Śniadowo – Łapy, początkowo będzie to ruch towarowy, w 

przyszłości ruch pasażerski. Należy uważać na przejazdach kolejowych, gdyż 

przyzwyczailiśmy się, że nic nie jeździ. Gmina ustawiła na swoim terenie znaki „stop”. 

Zaangażowaliśmy się w działanie pn. „Lekko nakręceni”, jest to zbiórka plastikowych 

nakrętek na terenie naszej gminy. Jest to akcja Fundacji LIWER, której jedną z 

podopiecznych jest mieszkanka gminy Kołaki Kościelne. Zachęcam do włączenia się w 

zbiórkę nakrętek. 

Od czasu uruchomienia kamer w Kołakach Kościelnych przy szkole i nad stawem udało nam 

się wykryć sprawcę zniszczenia mienia na terenie szkoły, mieszkaniec sąsiedniej gminy 

zniszczył kilka przęseł ogrodzenia przy szkole i dzięki kamerom doszliśmy, kto to zrobił i jest 

w trakcie naprawy, i koszt kamer już się zwrócił, bo w przeciwnym razie musielibyśmy sami 

pokryć koszty naprawy. 

Ad. 14) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady XXII sesji Rady Gminy. 

 

 

 

         Protokolant                                                            Przewodnicząca Rady Gminy 

 

       Hanna Dąbrowska                                                       Dorota Barbara Sobol 
 


